



VIKING ARM®

SYSTEM
LE SYSTÈME



MADE IN NORWAY
FABRIQUÉ EN NORVÈGE

VIKING ARM[®]

ORIGINAL

L'ORIGINAL

Lift - Press - Level - Hold
Soulevez - Appuyez - Nivelez - Retenez



Innovative universal tool. **New tool category.**

The Viking Arm[®] - The Original is an ingenious and built-to-last hand tool which pioneered a totally new tool category. It is engineered and assembled with love and passion in Norway. This patented tool enables you to lift, hold, and level loads of up to 150 kg (330 lbs) with millimeter precision. Its range of applications is virtually limitless, saving manpower, time, and your back. It's simply your third helping hand on the site.

Install doors, windows, cabinets, wall panels, floors, decks, tiles, HVAC and electrical appliances fast and easy. Let the Viking Arm help you with heavy bathroom furnishings, shower cabinets, glass doors, pipes and pumps. Building a house? You'll love using it for framework, beam adjustments, porches and hundreds of other uses. The Viking Arm comes with the heavy duty 6mm (0.24 in) feet/base plate as standard. Carpentry and installation have never been easier.

Un outil universel innovateur. ***Une nouvelle catégorie d'outil.***

Le Viking Arm[®] Original est un outil manuel ingénieux et conçu pour durer; un pionnier dans une toute nouvelle catégorie d'outil. Il est conçu et assemblé avec amour et passion en Norvège. Cet outil breveté vous permet de soulever, de retenir et de niveler des charges pouvant atteindre 150 kg (330 lb) avec une précision au millimètre près. Sa gamme d'applications est pratiquement illimitée, ce qui permet de sauver de la main-d'œuvre, du temps et votre dos. C'est tout simplement votre troisième main sur le chantier.

Installez des portes, fenêtres, armoires, panneaux muraux, planchers, terrasses, carreaux, systèmes de chauffage, de ventilation et de climatisation et appareils électriques rapidement et facilement. Laissez le Viking Arm vous aider à installer des meubles de salle de bain lourds, des cabines de douche, des portes en verre, des tuyaux et des pompes. Vous construisez une maison? Vous adorerez l'utiliser pour la charpente, l'ajustement des poutres, les vérandas et des centaines d'autres utilisations. Le Viking Arm est livré avec un socle/des pieds de 6 mm (0.24 po) standard. La charpenterie et l'installation n'auront jamais été aussi faciles.



Flooring and building of decks, porches, patios.
Installation de sols et construction de terrasses, de vérandas et de patios.



Install doors, gates, and fences.
Installation de portes, clôtures et portillons.



Install windows, framework and structural support.
Installation de fenêtres, charpentes et supports structurels.



Install kitchen, cabinets and HVAC equipment.
Installation de cuisines, armoires et appareils CVC.



Install dry walls, panels, and glass or stone walls.
Installation de cloisons sèches, panneaux et murets de verre ou de pierre.



Lift, press, hold, and level heavy objects.
Soulevez, appuyez, retenez et nivelez les objets lourds.

Features <i>Caractéristiques</i>	The Original Viking Arm <i>Viking Arm l'Original</i>	Competition <i>Concurrence</i>
Low Weight - High Capacity <i>Léger et à haute capacité</i>	✓	✗
Compact and Powerful <i>Compact et puissant</i>	✓	✗
Assessories and Solutions <i>Accessoires et solutions</i>	✓	✗
Easy Maintenance <i>Entretien facile</i>	✓	✗
Lifetime Warranty <i>Garantie à vie</i>	✓	✗
Made in Norway <i>Fabriqué en Norvège</i>	✓	✗

Capacity/Capacité: 150 kg / 330 lbs

Operational range/Portée opérationnelle:

6-215 mm / 0.24-8.5 in/po

Weight/Poids: 1.4 kg / 3.1 lbs

Dimensions: 383 x 219 x 104 mm / 15.08 x 8.62 x 4.09 in/po

ART# 0091





Tool Set

The Viking Arm Tool Set includes two Viking Arms - The Original, a compact accessory box, and a convenient small bottle of fine mineral oil—perfect for keeping your Viking Arm well-maintained with just a couple of drops when needed. The casing is made of durable hard shell, while the interior features cut-out high-quality foam and a soft foam lining in the lid.

Dimensions: 437 x 130 x 379 mm /
17.20 x 5.12 x 10.58 in/po

Weight with tools included/Poids avec outils:
4.8 kg / 10.6 lbs

Weight without tools/Poids sans outils:
1.9 kg / 4.2 lbs

Ensemble d'outils

Cet ensemble d'outils Viking Arm comprend deux dispositifs Viking Arm - l'Original, un coffret compact pour les accessoires et pièces et un petit flacon pratique d'huile minérale fine, idéal pour entretenir votre Viking Arm avec quelques gouttes seulement.

Le boîtier est fait d'une coque rigide durable, et l'intérieur comprend une mousse de haute qualité avec découpe et d'une doublure en mousse dans le couvercle.

Full tool set / Ensemble complet ART# 0206
Empty tool case / Coffret vide ART# 0190

Glazing Set

The ultimate glazing set for professionals, bringing together premium tools from the two of the decade's most innovative brands: the Viking Arm® and Grabo®. Each tool is indispensable on its own, but together they revolutionize the way you work. Both the Viking Arm and the battery-operated Ottovac suction cup can lift up to 150 kg (330 lbs). Use the Ottovac to easily lift and move heavy glass or flat, non-porous objects, e.g. metal doors, to the installation area. Then, place the Viking Arm with its cradle (adapter) under the Ottovac's handle for lifting, holding and making precise millimeter adjustments. You don't even need the initial 6 mm gap under the object for the feet of your Viking Arm. No need for extra helpers—you and the set do it all. The Ottovac suction cup includes a rechargeable lithium-ion battery and a reserve compartment for 4 x AA 1.5V batteries. A sensor monitors the vacuum and activates the pump if suction drops below -55 kPa, ensuring safe, reliable operation.



Dimensions: 437 x 130 x 379 mm /
17.20 x 5.12 x 10.58 in/po

Weight with tools included/Poids avec outils:

4.7 kg / 10.4 lbs

Weight without tools/Poids sans outils:

1.9 kg / 4.2 lbs

ART# 0589

Ensemble de vitrage

L'ensemble de vitrage ultime pour les professionnels, combinant les outils haut de gamme de deux marques parmi les plus innovatrices de la décennie : Viking Arm® et Grabo®. Chaque outil est indispensable en soi, mais ensemble, ils révolutionnent votre façon de travailler. Le dispositif Viking Arm et la ventouse à pile Ottovac peuvent soulever jusqu'à 150 kg. Utilisez l'Ottovac pour soulever et déplacer facilement des objets lourds ou des objets plats et non poreux (ex.: portes en métal) jusqu'au lieu d'installation. Placez ensuite le Viking Arm avec son socle (adaptateur) sous la poignée de l'Ottovac pour soulever, retenir et effectuer des réglages au millimètre près. Il n'est même pas nécessaire de prévoir un espace initial de 6 mm sous l'objet pour les pieds de votre Viking Arm. Pas besoin d'aide supplémentaire, vous pouvez tout faire vous-même avec ces outils. La ventouse Ottovac comprend une pile re-chargeable au lithium-ion et un compartiment de réserve pour 4 piles AA 1,5V. Un capteur surveille le degré de vide et active la pompe si l'aspiration chute à moins de -55 kPa, pour un fonctionnement sécuritaire et fiable.



Cabinet Installation Kit (CIK)

The Cabinet Installation Kit (CIK) with telescopic extender is perfect for quick, easy, and precise installation of cabinets, under-mount sinks etc. Just slide it onto your Viking Arm. The kit consists of three components: an extender, a non-slip protective Base pad that protects the surface where your Viking Arm is placed, and a non-slip protective Lifting Pad if you need to protect or securely lift slippery materials like glass or steel.

Max lifting weight per CIK/Charge de souèvement maximum par ensemble: 50 kg / 110 lbs

ART# 0084



Base pad

The base pad slides onto your Viking Arm standard 6 mm base plate (feet), protecting the underlying surface with its soft non-slip/non-scratch padding. It is included in the Cabinet Installation Kit (CIK) but may also be purchased separately.

Base protectrice

La base protectrice se glisse sur le socle standard de 6 mm (pieds) de votre Viking Arm, protégeant la surface sous-jacente grâce à son revêtement souple, antidérapant et anti-rayures. Il est inclus dans la trousse d'installation d'armoires mais peut aussi être acheté séparément.

Dimensions: 115 x 103 x 240 mm /
4.53 x 5.12 x 4.06 in/po
Weight/Poids: 0.09 kg / 0.21 lbs

ART# 0114

Trousse d'installation d'armoires (CIK)

La trousse d'installation d'armoires (CIK) avec rallonge télescopique est parfait pour une installation rapide, facile et précise des armoires, des lavabos sous comptoir et autres. Il suffit de la glisser sur votre Viking Arm. La trousse comprend trois éléments : une rallonge, une base protectrice antidérapante qui protège la surface où se trouve le Viking Arm, et coussin de suspension antidérapant pour protéger ou soulever en toute sécurité des objets glissants comme le verre ou l'acier.

Lifting pad

Fitted with non-slip/non-scratch padding, the lifting pad slides easily onto the top lifting bars of the Viking Arm. Get a better grip on slippery surfaces and protect the materials you are lifting, such as glass pannels, shower doors, tiles, drywalls, furniture and other fragile materials.

Coussin de suspension

Doté d'un rembourrage antidérapant et anti-rayures, le coussin de suspension se glisse facilement sur les barres supérieures du Viking Arm. Obtenez une meilleure prise sur les surfaces glissantes et protégez les matériaux que vous soulevez, comme les panneaux de verre, les portes de douche, les carreaux, les cloisons sèches, les meubles et autres matériaux fragiles.

Dimensions: 95 x 65 x 29 mm /
3.74 x 2.56 x 1.15 in/po
Weight/Poids: 0.06 kg / 0.13 lbs

ART# 0121



Cabinet Installation System

The Cabinet Installation System is the ultimate set for any professional kitchen and bathroom fitter. It includes everything you need for a quick, easy, and precise installation of cabinets. It features two Viking Arms - The Original, two Cabinet Installation Kits (CIK), a magnetic spirit level, and a convenient small bottle of fine mineral oil —perfect for keeping your Viking Arm well-maintained with just a couple of drops when needed. Each CIK includes a removable, non-slip protective base pad, designed to protect surfaces under the Viking Arm's base (feet). Additionally, you'll find a non-slip protective lifting pad that can be placed on the lifting bars to securely lift slippery materials like glass or steel, or to protect the surface of the object being lifted. The casing of the set is made of a durable hard shell, while the interior features cut-out high-quality foam and a soft foam lining in the lid.

Dimensions: 437 x 160 x 379 mm /
17.20 x 6.30 x 10.58 in/po

Weight with tools include/Poids avec outils:
6.1 kg / 13.5 lbs

Weight without tools/Poids sans outils:
1.9 kg / 4.2 lbs



Système d'installation d'armoires

Le système d'installation d'armoires est l'ensemble ultime pour tout installateur professionnel de cuisines et de salles de bains. Il comprend tout ce dont vous avez besoin pour une installation rapide, facile et précise des armoires. Il comprend deux dispositifs Viking Arm Original, deux trousseaux d'installation d'armoires (CIK), un niveau à bulle magnétique et une petite bouteille pratique d'huile minérale fine, idéale pour maintenir votre dispositif Viking Arm en bon état avec seulement quelques gouttes si nécessaire. Chaque ensemble comprend une base protectrice antidérapante amovible, conçue pour protéger les surfaces situées sous le socle (les pieds) du Viking Arm. De plus, vous trouverez un coussin de protection antidérapant, qui peut être placé sur les barres de soulèvement pour soulever en toute sécurité des matériaux glissants comme le verre ou l'acier, ou pour protéger la surface de l'objet à soulever. Le boîtier de l'ensemble est constitué d'une coque rigide durable, tandis que l'intérieur est composé d'une mousse de haute qualité avec découpe et d'une doublure en mousse dans le couvercle.

Full tool set/Ensemble complet
ART# 0435

Empty tool case (includes spirit level) /
Boîtier vide (comprend niveau à bulle)
ART# 0459



DK4

Decking Kit DK2 / DK4

Start with Viking Arms to build and level the frame of your deck. Then with the help of the Decking Kit convert your Viking Arms into the new tool for speed-decking with requested spacing between the deck boards (the enclosed Viking Arm® spacers provide standard 4 mm spacing). Our Decking Kits enable you to lay, align, lock in, and fasten several boards in one patch at a time thus significantly speeding up the construction. The kits are delivered in hard-shell cases. The DK2 version contains 2 shaft extenders, 2 clamp locks, and 15 pieces of 4 mm spacers. The larger DK4 contains 4 shaft extenders, 4 clamp locks, and 30 pieces of 4 mm spacers. Advantages: Speeds up positioning. Straightens warped boards. Locks in several rows. Great substitute for traditional clamps of various lengths.

Dimensions DK2 and/et DK4: 450 x 175 x 87 mm / 17.71 x 6.89 x 3.43 in/po
Weight/Poids DK2: 1.9 kg / 4.19 lbs
Weight/Poids DK4: 3.2 kg / 7.06 lbs

Trousse de terrasse DK2 / DK4

Commencez avec vos dispositifs Viking Arm pour construire et niveler le cadre de votre terrasse. Ensuite, avec l'aide de la trousse de terrasse, transformez vos Viking Arm en un nouvel outil d'installation rapide de terrasse avec l'espacement requis entre les planches (les entretoises Viking Arm® fournies offrent un espacement standard de 4 mm). Nos trousse de terrasse vous permettent de poser, d'aligner, de sécuriser et de fixer plusieurs planches d'un seul coup, ce qui accélère considérablement la construction. Les trousse sont livrées dans des coffrets rigides. La version DK2 contient 2 rallonges de tige, 2 verrous de serrage et 15 entretoises de 4 mm. La version DK4, plus grande, contient 4 rallonges de tige, 4 verrous de serrage et 30 entretoises de 4 mm. Avantages : Accélère le positionnement. Redresse les planches gauchies. Verrouille plusieurs rangées. Remplace avantageusement les pinces traditionnelles de différentes longueurs.

DK2 ART# 0312
 DK4 ART# 0329



Shaft extender (for clamping)

Shaft Extenders, designed for clamping purposes, are included in our Decking Kits but can also be purchased separately. Do you need to upgrade your decking kit? Or you just need a longer clamp? The Shaft Extender fits securely on top of the Viking Arm's shaft. Multiple extenders can be stacked to create an extended clamp—potentially forming the world's longest clamp. The first extender increases the clamp opening to 71 cm (28 in), and each additional extender adds another 35 cm (13.8 in). Then just easily slide a Viking Arm Clamp Lock onto the last extender, adjust the opening in no time, and you have a strong and rigid new tool for your tasks.

Rallonge de tige (pour le serrage)

ART# 0367

Les rallonges de tige, conçues pour le serrage, sont incluses dans nos trousseaux de terrasse, mais peuvent aussi être achetées séparément. Vous avez besoin de compléter votre trousseau d'installation ? Ou vous avez simplement besoin d'une pince plus longue ? La rallonge de tige se fixe solidement sur la tige du Viking Arm. Plusieurs rallonges peuvent être utilisées conjointement pour créer une serre plus longue... potentiellement pour former la pince la plus longue du monde. La première rallonge augmente l'ouverture de la pince à 71 cm (28 po), et chaque rallonge supplémentaire ajoute 35 cm (13.8 po). Il suffit ensuite de glisser un verrou de serrage Viking Arm sur la dernière rallonge, d'ajuster l'ouverture en un clin d'œil, et vous obtenez un nouvel outil solide et rigide pour vos tâches.

Dimensions: 410 x 19 x 12 mm /
16.14 x 0.75 x 0.47 in/po

Weight/Poids: 0.4 kg / 0.88 lb



Clamp Lock

The Clamp Locks are included in our Decking Kits but can also be used separately with your Viking Arm, instantly transforming it into a powerful clamp. Simply keep the Clamp Lock in your pocket and slide it onto the top of the shaft whenever you need clamping functionality. It supports up to 150 kg (330 lbs), and its wide bar design helps distribute force evenly, minimizing the risk of marks and dents.

Verrou de serrage

ART# 0282

Les verrous de serrage sont inclus dans nos trousseaux pour terrasses mais peuvent aussi être utilisés séparément avec votre Viking Arm, le transformant instantanément en un puissant dispositif de serrage. Gardez simplement le verrou de serrage dans votre poche et glissez-le au bout de la tige chaque fois que vous avez besoin d'une fonctionnalité de serrage. Il supporte jusqu'à 150 kg (330 lb), et sa grande barre permet de répartir uniformément la force, minimisant ainsi le risque de marques et de bosses.

Dimensions: 92 x 90 x 40 mm / 3.62 x 3.54 x 1.57 in/po
Weight/Poids: 0.200 kg / 0.441 lbs

Viking Arm Long

No more aching knees or back—stand upright while lifting and installing with ease doors, walls, appliances, etc. The Viking Arm® Long makes the job effortless. It offers the same lifting capacity (150 kg) and height range (6–215 mm) as the original Viking Arm®. The stability is secured by an XL base-plate that is both wider and longer than the standard one mounted on the Viking Arm - The Original. The lifting bars reaches 20 mm (0.79 in) further in underneath (58 mm / 2.29 in) compared to the standard (38 mm / 1.50 in) bars.

Dimensions: 245 x 125 x 1006 mm
/ 9.65 x 4.92 x 39.61 in/po

Weight/Poids: 3.29 kg / 7.25 lbs

ART# 0305



Viking Arm Long

Fini les douleurs aux genoux ou au dos - tenez-vous droit pendant que vous soulevez et installez facilement des portes, des murs, des appareils électroménagers, etc. Le Viking Arm Long facilite le travail. Il offre la même capacité de soulèvement (150 kg) et la même plage de hauteurs (6-215 mm) que le Viking Arm® Original. La stabilité est assurée par un socle surdimensionné, plus large et plus long que le socle standard monté sur le Viking Arm Original. Les barres de soulèvement atteignent 20 mm (0.79 in) plus bas (58 mm / 2.29 po) par rapport aux barres standard (38 mm / 1.50 po).



Accessories/Accessoires

3 mm feet

With the smaller 3 mm thick (1/8 inch thick) base plate, you can access tighter areas with the Viking Arm®. Maximum load of 50 kg / 110 lbs. Just perfect for flooring applications.

Pieds de 3 mm

Grâce au socle plus petit de 3 mm d'épaisseur, vous pouvez accéder à des zones plus étroites avec le Viking Arm®. Charge maximale de 50 kg / 110 lb. Parfait pour la pose de revêtements de sol.

Dimensions: 3 x 63 x 78 mm /

0.12 x 2.48 x 3.07 in/po

Weight/Poids: 0.100 kg / 0.22 lbs

ART# 0022



6 mm feet (standard Base plate for Viking Arm)

The standard 6 mm thick (0.2 inch) 'heavy duty' hardened carbon feet (base plate) are also available as an accessory/spare part. Maximum load of 150 kg/330 lbs.

Pieds de 6 mm (socle standard pour le Viking Arm)

Les pieds standard en carbone trempé de 6 mm d'épaisseur (0,2 po) sont aussi offerts en tant qu'accessoires/pièces de rechange. Charge maximale de 150 kg/330 lb.

Dimensions: 6 x 104 x 92 mm /

0.24 x 4.09 x 3.62 in/po

Weight/Poids: 0.385 kg / 0.85 lbs

ART# 0077

XL- feet

The 6 mm thick black oversized XL feet (base plate) come standard with the Viking Arm Long but are also compatible with the Viking Arm - The Original, securing a lifting capacity of 150 kg (330 lbs). The XL base plate extends 58 mm (2.26 inches) in front, 20 mm longer than the standard base plate.

Pieds surdimensionnés

Les pieds surdimensionnés noirs de 6 mm d'épaisseur (socle) sont fournis de série avec le Viking Arm Long, mais sont également compatibles avec le Viking Arm Original, assurant une capacité de soulèvement de 150 kg (330 lb). Le socle surdimensionné s'étend sur 58 mm (2.26 po) à l'avant, soit 20 mm de plus que le socle standard.



Dimensions: 6 x 123 x 124 mm /

0.24 x 4.84 x 4.88 in/po

Weight/Poids: 0.62 kg / 1.37 lbs

ART# 0572



The Story of Viking Arm

The idea was born in Norway in 2018 when Øivind Resch and Terje Scheen improvised a solution to tighten a volleyball net. Realizing no similar tool existed, they started experimenting. Rigorous testing revealed that low costs would come at the expense of strength and durability. Unwilling to compromise on quality, they set out to create the ultimate tool —strong, precise, durable, and lightweight.

The first Viking Arm was sold a year later, quickly becoming essential for tradespeople in over 36 countries. With Norwegian innovation and uncompromising quality, the patented Viking Arm is more than a tool — it's a game-changer, now part of a growing system of innovative solutions and accessories.

La petite histoire du Viking Arm

Le concept du Viking Arm est né en Norvège en 2018, lorsque Øivind Resch et Terje Scheen ont improvisé une solution pour tendre un filet de volley-ball. Constatant qu'il n'existait pas d'outil adéquat, ils ont commencé à faire des essais. Des tests rigoureux ont révélé qu'un outil à faible coût devait sacrifier solidité et durabilité. Ne voulant faire aucun compromis sur la qualité, ils ont entrepris de créer l'outil ultime : solide, précis, durable et léger.

Le premier Viking Arm fut vendu un an plus tard, devenant rapidement un indispensable pour les professionnels dans plus de 36 pays. Grâce à l'innovation norvégienne et à une qualité sans compromis, le Viking Arm breveté est plus qu'un outil - il a changé la donne et fait désormais partie d'un système en pleine expansion de solutions et d'accessoires novateurs.



VIKINGARMTOLS

vikingarm.com